
	设计题目
	《牛津初中英语》8B Unit4 Reading(2)

	教学内容
	8B Unit4 Reading(Hosting a charity show)第二课时。在深入理解文本的基础上，帮助学生归纳并运用课文相关的语言点及短语、句型。

	教学对象
	八年级学生

	教学目标
	1. 语言技能目标：在复习课文的基础上，帮助学生深入理解文意，并结合话题，帮助学生理解和运用重点短语和句型，训练学生的思维和语言迁移能力。

2. 情感态度目标：结合本课德育功能，鼓励学生参与慈善活动，成为慈善先锋。

3. 学习策略目标：训练学生抓取要点、归纳总结的意识；提高与同伴、教师和小组互动的意识和能力。



	教学策略
	1. 任务型教学策略：本课以成为慈善达人为任务驱动，设置三个大任务、若干小任务在教学情境中，以达到学生阶梯式的学习要求。

2. 活动型课堂策略：学生在参与活动的过程中，能够运用英语来思维并解决问题，体验情景式课堂学习的快乐。



	教学过程（可续页）

	教学步骤
	所用

时间
	教师活动
	学生活动
	设计说明

	Step 1

Warm up
	2mins
	1. Make friends with the students by giving a gift which is a lottery ticket.

2. Free talk: ‘If you have five million yuan, what will you do with the money？’
	1.The students get different gifts from a box.

2.The students talk about how they will spend the money.
	激发学生参与的兴趣与热情。

	Step 2

Lead in

Step 3 

Task1--- Reading Revision

(charity from Ricky)

	1min

7mins
	Encourage the students to do something meaningful for people in need and be a charity expert .   (by showing three tasks )

Show task 1 about Ricky’s charity show and review the content of the text.


	Get ready to do the task one by one and know more charity experts in each tasks.

1. Make a list of the tips to hosting a charity show. Students read and find the right ones( do a match). 

2. Search and summarize the key words from reading materials. 

3. Fill in the blanks with proper form of some phrases according to the passage.


	以成为慈善达人为任务驱动，设置三个大任务，导入正题。

在第一个任务中帮助学生充分复习文本，在理解的基础上回忆并简单地复述课文的内容，同时对课文中的一句话进行深度赏析。

	Step 4

Task2---

Presentation (charity from famous people)

	20mins
	1. Intrduce the 1st charity expert, Jet Li, and ask students’ opinions about his charity to start the task: 

① hard work, work hard, hard-working, ② work on.
2. Introduce another  charity expert --- the first lady of our country, and master an important sentence pattern: It is/was n. to do sth.
3. Show a piece of video of Chen Guangbiao, and combine it wtih some latest news to lead in the  language points:
①be invited to do sth. ,
②seem to do sth. / seem adj. / It seems that ...

4. Introduce the profile of Buffett and his charity plan. 

① success, successful, successfully, ② need to be done, need doing.

5.  Make a summary.


	1. Talk about Jet Li’s personality and One Foundation.

2. Finish the practice of the language points.
3. The students talk about Peng Liyuan’s job and her duty now in different ways.

4. The students talk about the TV show called Star Diving and Mr. Chen’s recent charity work.

5. Finish the consolidation exercises. 
6. Say something about Buffett’s charity work and his plan and apply the language points.

5. The students can tell that many famous people are working on charity.
	本部分学生在情境下逐一谈论国内外的慈善达人，同时归纳总结相应的语言点。

因本部分语言知识量较大，教者要特别注意话题设置的多样性和趣味性，尽量以当下最热门的人物和话题线索，吸引学生注意力。

学生可以在情境下通过谈论这些有趣的话题，自然而然地积累、运用所得新知，从而达到本课的语言技能目标和学习策略目标。

	Step 5
Task3 ---

Moral teaching (charity is a duty for everyone)

	4mins
	Advertise for charity online.


	Finish the consolidation exercises and read the promotional words together to the music.

	本段落是学生对所学知识的及时反馈。通过配乐朗诵一段宣传语，推广“全民慈善”，达到本课的情感态度目标。

	Step 6

Product
	10mins
	1.Introduce a student from Hehai Secondary School called Zhang Yi. Tell the students that the boy is terribly ill in hospital. 
2.Let the students to make a charity plan card freely.


	1. Brainstorm: 

As students of his age, what can we do to help Zhang Yi?
2. Work in groups and make a charity plan card with the help of information.


	本段落是学生对所学知识运用的直接体现。教者帮助学生完成慈善计划卡片，有针对、零距离地解决学生在语言运用中的困难，并鼓励学生展示他们的成果。

	Step 7

Summary

&Homework
	1min
	Summarize the whole class with three keywords: money, charity, duty.


	Further understanding the meaning of the charity.
	本段落帮助学生对本节课的三大板块再次明确（money-

charity-

duty），从而对慈善事业产生更深入的理解。

	教学反思
	





